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Verslag van de vergadering van de Coördinatie Commissie voor 'e 
Inte~ratie en de Vrijhandelszone op 7 juni 1960. 
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1. Goedkeuring notulen. 
D~ notulen van de vergadering van 19 mel 1960 orden 

ongewijzigd goedgekeurd. 
2. Landbouwbeleid in de EEG. 

Het f.1inisterie van Landbouw heeft een eerste notitie 
opgesteld over de voorstellen van de Europese Commissie voor 
de gemeenschappelijke landbouwpolitiek. De heer Franke licht 
toe dat de in de nota neergelegde algemene visie overeenkomt 
met de denkbeelden, die elders in Nederland tot uitdrukking zijn 
gebracht. In re kringen van parlementari~rs, de Nederlandse 
vertegenwoordigers van het Sociaal-Economisch Comité en de erk
groep van de SER-Commissie wordt een gelijkvormige kritiek ge
leverd op de landbouwvoorstellen van de Europese Commissie. 

De heren Brouwers en van Lennep menen dat de nota wel 
de teneur aangeeft van de Nederlandse houding, doch op essen
ti~le punten vaag blijft. De heer van Lennep voegt hieraan toe, 
dat het beter ware dat de nota niet aanvangt met een uiteenzet
ting van de te volgen taktiek, aangezien deze op de materiële 
inhoud van het Nederlandse standpunt moet zijn gebaseerd. Voorts 
zou de heer van Lennep voor een duidelijker bepaling van het ~anG 
punt geporteerd zijn ten aanzien van de oprichting van een fonds. 
Hij meent dat Nederland zich wel twee maal zou moet ~n beden-en, 
alvorens met een fonds in te stemmen. 

De heer Fock, die met vrucht enkele lessen in de land
bouwpoliti~k van de heer L~~air heeft genoten, meent dat het 
kernprobleem is op welk niveau de prijzen binnen de Zes tot stand 
zullen komen. Het probleem is dat thans ni.et kan worden voorspeld 
over welk prijsniveau de Zes het op den duur eens zullen worden. 
De heer Abeln vraagt zich af of dit niet het hoogste peil zal 
zijn van de thans in de zes landen vigerende prijzen. De heer 
Hoogwat~ meent dat toch wel getracht moet worden het beleid om 
te buigen in de richting van een laag prijspeil. 

De heer Franke zet naar aanleiding van deze opmerkin§en 
uiteen, dat Nederland naar het allerlaagste prijspeil zal stre
ven en zelfs niet een gemiddeld prijspeil zal behoeven te aan
vaarden. Met betrekking tot de fondsvorming voor strutuurbeleid 
geeft hij de heer van Lennep toe, dat de tekst van de notitie 
tweeslachtig is gesteld. Hij heeft er zelf geen bezwaar tegen 
de fondsvorming in dit stadium keihard af te wijzen, doch hij 
meent dat handhaving van dit standpunt politiek moeili jl( haalbaar 
zal zijn, gezien de algemene instem@ing van het Sociaal-Economiscb 
Comité en het Europese Parlement met de instelling van het fonds. 
De heer Franke deelt mede dat de turopese Commissie zeer gunstige 
voorstellen in voorbereiding heeft ten aanzien van de procedure 
die bij de instelling van minimumprijzen moet worden gevolgd. 
Hij acht het echter minder wenselijk op dit moment reeds bij de 
Europese Commissie aan te dringen op overlegging van deze voor
stellen. 
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Overeen wordt gekomen, dat op 2 juli een door de ~erk
groep voor het landbouwbeleid goedgekeurde notitie . naar de 
Coördinatie Commissie zal gaan, die op 6 juli (om 2 uur) in 
de Coördinatie Commissie kan worden besproken. 

Op 15 juli zal de Ministerraad over dit onderwerp 
zijn standpunt kunnen bepalen. 

3. Commissie voor handelsproblemen van de 20 plus. 
In overleg tussen de BEB en Buitenlandse Zaken is een 

notitie opgesteld over de vergadering van de Commissie voor 
Handelsproblemen van de 20 plus, welke op 9 en 10 juni 1960 zal 
plaats vinden. De heer Everts signaleert in het kort de proble
men. Nederland neemt door het bekleden van het voorzitterschap 
een bijzondere positie in. De aandácht zal moeten worden ge
richt op de instelling van een contactcommissie, zoals door de 
Zes in Straatsburg voorgesteld, die zo mogelijk een ruimer man
daat moet krijgen. Voorts zou 1.:inister Luns een voorstel achter 
de hand kunnen houden tot instelling van een groep van onafhan
kelijke deskundigen die het probleem van de lange termijn zal 
bestuderen. 

De heer van Lennep erkent, dat het voorzitterschap 
speciale problemen oproept, doch hij zou toch wel graag duide
lijker een Nederlands standpunt voor ogen willen hebben. Van 
welke filosofie uit is deze notitie geschreven? Hij herinnert 
eraan, dat Minister Zijlstra de opvatting is toegedaan, dat, 
bij gebreke aan een associatie tussen de Zes en de Zeven, de 
problemen tussen de Zes en de Zeven sectorsgewijs zouden moeten 
worden benaderd. Hij vraagt zich af of Nederland niet tezamen 
met de Belgen een standpunt in deze richting kan uitwerken. 
Op een vraag van de Voorzitter merkt de heer van Lennep op, dat 
de instelling van een contactcommissie, waarin sectorsgewijs 
tariefproblemen worden bekeken, wel in de richting van de opvat
tingen van de Minister van Financi~n gaat, doch dat in deze com
missie, in tegenstelling tot wat de notitie tot uit~rukking 
brengt, ook sectorsgewijs de problemen op lange termijn moeten 
worden aangepakt. De heer Everts antwoordt de heer van Lennep 
dat in de notitie niet nog eens op de filosofie, die ten grond
slag ligt aan het Nederlandse standpunt, is ingegaan, omdat 
ervan is uitgegaan dat de doelstellingen van het Nederlandse 
beleid, evenals de moeilijkheden die bij de uitvoering daarvan 
in de weg staan, bekend zijn. De heer Kymmell meent, dat de pro
blemen op lange tennijn globaal en niet sectorsgewijs moeten 
worden benaderd. De heer van Ittersum herinnert aan het consul
tatierapport van ~~inister Luns, waarin de lange termijn problemen 
zijn gesepareerd van de sectorsgewijze benadering in een contact
of onderhandelingscommissie. 

De Voorzitter is van oordeel, dat een eventueel ini
tiatief tot combineren van de sectorsgewijze benadering en de 
oplossing van het probleem op de lange termijn eventueel van de 
voorzittersstoel zou kunnen komen, doch niet van Nederlandse 
zijde. Voorts merkt hij op, dat er veel aan gelegen is, dat de 
contactcommissie belangrijke bevoegdheden krijgt en op hoog 
niveau bijeenkomt. De werkzaamheden van een eventuele groep van 
experts voor het lange termijn probleem zouden ook niet ten 
koste van het werk in de contactcommissie moeten gaan. De Voor
zitter is zelf geporteerd voor een contactcommissie, die op 
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ministerieel niveau bijeen zou kunnen komen, opdat Ministers van 
Economische Zaken tot praktische resultaten kunnen komen. 

De heer van Ittersum merkt op, dat uit de reacties op 
recente initiatieven uit Bonn is gebleken dat de Amerikanen en 
Fransen het op dit moment prematuur achten een Ministers-bijeen
komst te beleggen over het probleem van de Zes en de Zeven. Hi~ 
wijst er overigens op, dat de contactcommissie vermoedelijk een 
sub-commissie van de Commissie voor Handelsproblemen zal zijn, 
welke laatstgenoemde op ambtelijk niveau bijeen is gekomen. H~~ 
acht het overigens waarschijnlijk, dat Buitenlandse Zaken een 
vertegenwoordiger van Economische Zaken zal uitnodigen in deze 
sub-commissie zitting te nemen. De heer Hartogh zegt in antwoord 
op de opmerkingen van de heer van Lennep, dat het inderdaad beter 
ware geweest in de notitie een inleiding te geven over de filo
sofie die aan het Nederlandse standpunt ten grondslag ligt. Deze 
komt er in het kort op neer, dat het op dit moment onwaarschijn
lijk lijkt, dat de impasse ten aanzien van het probleem op de 
lange termijn kan worden doorbroken en dat derhalve geprobeerd 
moet worden een procedure te treffen, waarbij althans de pijn
punten op korte termijn worden weggenomen. Mocht in de vergade
ring van de tV/intig plus blijken dat meer kan worden gerealiseerd 
dan zal de Nederlandse delegatie zich daar uiteraard achter 
scharen. . 

Een gedachtenwisseling vindt voorts plaats over de mo
gelijkheid de contactcommissie tot de Zes en de Zeven te beper
ken. De Voorzitter stelt, gesteund door verschillende andere 
sprekers, dat ernstig moet worden getracht het Europese kader 
van deze Commissie te handhaven, zo mogelijk zelfs door een be
perking tot de Zes en de Zeven. 

De Voorzitter concludeert dat de Nederlandse delegatie 
zal trachten aan de contactcommissie zoveel mogelijk inhoud te 
geven. Onder de aegis van deze contactcommissie zal ook het sta
tistisch materiaal van de heer Royer kunnen worden bekeken en 
bewerkt. Eventueel kan een adhoc groep van d.eskundigen op weten
schappelijk niveau worden ingesteld ter bestudering van lange ter
mijn problemen, zulks vooral om het gesprek hierover op gang te 
krijgen. 

4. Deelneming aan de Development Assistance Group. 
Op ambtelijk niveau is een notitie voorbereid over 

Nederlands deelneming aan de DAG. De Coördinatie Commissie is het 
in grote lijnen eens met deze notitie. Besloten wordt dat deze 
notitie na enkele redactionele wijzigingen naar de Ministerraad 
zal worden gezonden. 

5. Reorganisatie van de OEES. 
De heer ~trengers geeft een korte toelichting op de 

stand van zaken met betrekking tot de reorganisatie van de OEES. 
Hij signaleert een drietal problemen. Verschil van mening bestaat 
nog over de vraag of de behandeling van handelsproblemen onder 
de objectieven van de organisatie kan worden opgenomen. Voorts is 
men nog niet uit het probleem gekomen, op welke wijze de Raad van 
de nieuwe organis~tie besluiten zal kunnen nemen, met name vanwe
ge de constitutionele moeilijkheden der Amerikanen. Tenslotte 
ontstaat er onenigheid over de vraag of het Executive Oommittee 
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moet blijven voortbestaan. De onderhandelingen hebben overieer:s, 
volgens de heer Strengers, een redelijk verloop. 

6. Raadszitting EEG, op 20 en 21 juni. 
De heer Rutten deelt mede, dat weinig substantieels 

over de problemen bekend is welke in de EEGTRaad op 20 e~ 21 
juni zullen worden behandeld. Nieuwe ontwikkelingen hebben z~ch 
voorgedaan ten aanzien van de onderhandelingen tus8en }rieken
land en de EEG. Griekenland heeft nu zijn financiële v/ensen 
geconcretiseerd. Het wenst in vijf jaar 250 miljoen dollar tegen 
2t% ,te lenen. Voorts is het bereid tot 52% van de nandel te libe
raliseren. De heer Rutten meent, dat de heer Rey over deze pro
blemen en met name over de kwestie van de rentesubsidie in 
den Haag zal komen spreken. 

Directoraat-Generaal Europese Samenwerking. 

29 juni 1960. 


